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Krucovčin: 

Mám tu ľudí žijúcich na sídlisku Sever, Ternavská ulica, oslovili ma, že majú v dezolátnom 

stave chodník. Už tam nie je ani asfalt, je to úplne prelomené. Oslovili ma a dokonca aj tuná 

došli, aby sa mohli, majú nejaké fotografie, tiež prihlásiť do rozpravy a povedať svoj názor, 

čo sa týka k chodníku.  

 

Macko-občan: 

Dobrý deň prajem. Volám sa Macko, bývam na sídlisku Sever. Mám dokumentáciu od roku 

2021, to nie je tak, že to je čerstvé, ale v podstate je to vec stará od roku 2021. Ja si myslím, 

že od roku 2021 sa nejaké riešenie mohlo nájsť. Ja viem, sledujem všetko, aká je situácia 

v mestách, na dedinách, ale chcel by som vás požiadať, že fakt tá situácia je kritická, mám tu 

aj fotodokumentáciu, môžem vám to odovzdať. Jasné, že v každom bytovom dome bývajú aj 

starší ľudia, no neviem si teraz predstaviť, keby tam staršia osoba si zlomila nohu, kto by 

niesol tú zodpovednosť. A nechcem byť taký nejaký osobný, ale o tej konsolidácii počúvame 

dennodenne. Ja by som mal taký návrh, jedna akcia, ktorá prezentuje mesto Trebišov, to sú 

Dni mesta Trebišov, a ja mám taký návrh, keby sme objednali o jednu kapelu menej alebo 

o dva, tak nejaké tie prostriedky by sa aj ušetrili na opravu toho chodníka. Ja by som vás 

veľmi prosil, poslancov mestského zastupiteľstva i vás, aby táto naša situácia sa nemohla do 

budúceho ročného rozpočtu zaimplementovať. Ja tu mám aj vašu dokumentáciu z júla, kde 

stanovisko je také, ako ste pred chvíľou rozprávali.  

 

PhDr. Čižmár: 

Ja doplním len to, čo ste hovorili pán Macko. To, že nedochádza k nejakým systematickým 

frontálnym opravám, to nie je záležitosť od roka 2021, to je záležitosť od roka 2020. Ja len 

v krátkosti zosumarizujem, že prišlo viacero tém, alebo viacero problémov, ktoré sa nakopili 

a prevažná časť zodpovednosti sa prenášala na samosprávy. Viete, aby sme veľa nerozprávali, 

v 2020 začal covid, krátko po covide, začiatkom roka 2022 začala ukrajinská vojna, tá sa 

okamžite premietla do exodu Ukrajincov, starostlivosti o utečencov. Trištvrte roka potom 

začala veľká energetická kríza, ktorá sa zasa prejavila v hromadnom navýšení cien. V prípade 

cieľovej skupiny, tzn. občanov, boli použité kompenzačné opatrenia pri samosprávach. Tie 

kompenzačné boli len v minimálnej miere, tzn. nám reálne narástla cena niekoľkonásobne, 

bolo to potrebné vykryť ak sme chceli zachovať chod mesta. Tak, ako som povedal pri tom 

predchádzajúcom príspevku platí, že čo sa týka opráv ciest a chodníkov, zatiaľ robíme 

provizórne opravy, tzn. vo svojej réžii a vlastnými zamestnancami, či už prostredníctvom 

technických služieb alebo stavebnej skupiny. Čo sa týka poznámky na Dni mesta, môžem vás 

ubezpečiť, Dni mesta ako také, sa odhadom od roka 2014 finančne nenavyšovali. Veľkú časť 

príspevkov tvoria aj príspevky sponzorov. Čiže áno, na jednej strane máte možno pravdu, tak 

poďme zredukovať všetko, zatvorme všetko, neorganizujme nič a postupne sa venujme 

kuskovite chodníkom, alebo robme všetko a v nejakej minimálnej miere. Ja viem, že vám to 

situáciu nevyrieši, ale môžem vám povedať, že v prípade takéhoto stavu, aký som videl aj na 

obrázku, sa aspoň provizórny zásah urobí len kvôli tomu, aby sme eliminovali nejaké riziko 

zranenia. Zase na druhej strane si treba uvedomiť, že opravy musia byť nejaké systematické, 

čo sa týka plochy väčšie a musia zasiahnuť pomerne veľkú plochu a dĺžku úsekov, tzn. určite 

sa tam nebavíme o cene za jednu skupinu, ide rádovo o desiatky, niekde až o stovky tisíc eur. 



Čiže preto to len pripomínam, aby nevznikla mylná predstava, že tu keď sa robia Dni mesta, 

tak sa robia za horibilné peniaze. Aj my sa snažíme vyrokovať podmienky s účinkujúcimi tak, 

aby to bolo pre mesto zvládnuteľné. Táto akcia tak, ako to bolo aj v minulosti je určená pre 

verejnosť, tzn. pre všetkých obyvateľov mesta, preto má verejný charakter, dostupný, tzn. je 

určená bez toho, aby sa tu platilo vstupné, hlavne pre tých, hlavne občania mesta, ktorí si 

myslím raz ročne zaslúžia. Čiže nie je tam žiadny postranný úmysel, len to, aby sa vytvorili 

podmienky na to, aby aspoň občan raz ročne mal možnosť navštíviť podujatie, ktoré  ináč by  

musel navštevovať v iných mestách, patrí to k štandardu. Myslím si, že pokiaľ takýto štandard 

odoprieme občanom mesta, môžeme dôjsť do situácie, že potom budeme tu riešiť iné 

extrémy, keď nám tu budú prízvukovať to, čo sa často potom deje, že sa tu nič nerobí pre 

občanov, neorganizujú sa akcie, mladí nemajú kam ísť, ľudia sa nemajú kde spoločenský 

vyžiť a budeme zase dumať nad tým, ako doriešiť situáciu tak, aby bol každý spokojný. 

Môžem vás ubezpečiť, že snahou mesta je eliminovať náklady na minimum a vo veľkej miere 

prispievajú aj tí, ktorí podporujú ako externý zdroj, tzn. sponzori a donori.  

 

Macko – občan: 

Ja absolútne nespochybňujem túto akciu, je to vynikajúca akcia, však na túto akciu chodia 

ľudia zo širokého okolia. Mám ešte, ste mi nahrali na smeč, som členom predstavenstva 

OSBD, takže tiež ako hájim záujmy občanov a keď sa pozriete na bytový dom 2245, ktorý je 

naproti ZŠ  a bytového družstva, tak ja si myslím, že máme extrém nie  slovenský ale 

možno európsky, že od kedy sa to sídlisko postavilo, na tom chodníku ešte žiadny asfalt 

nebol. Čiže, keď hovoríte, že „jeden chodník sa neoplatí opraviť“  nedokončená interpretácia 

 

PhDr. Čižmár: 

Nieže neoplatí opraviť, ale z pohľadu nákladov, aby nevznikla mylná predstava, že nepríde 

skupina na Dni mesta, z tej sumy my opravíme chodníky a cesty, to je dúfam nereálne. 

 

Macko – občan: 

No nepovedal som, že tú akciu treba zrušiť, ale hovorím, že bolo by dobre, keby sa aj ten 

chodník ohľadom toho bytového domu 2245, to my sme také elko tam. 

 

PhDr. Čižmár: 

Preto spomenul  pán poslanec Krucovčin aj investičný projekt, vnútrobloky Sever, tie sú tiež 

súčasťou aktivít, ktoré budú revitalizovať, upravovať. Ale to chcem upozorniť, že sú 

externým zdrojom. To znamená, ktorý máme možnosť získať. Boli sme vybratí do skupiny 

projektov, ktoré takmer na 99 % budú schválené, ostáva už len posledná časť, kedy 

ministerstvo vyhlási výzvu a my podáme žiadosť o čerpanie, ako projekt košického kraja sme 

v tom zahrnutý, čiže už to bude prvý príspevok. A či mi budete veriť alebo nie, môžem vám 

prisľúbiť len to, že je záujmom mesta robiť systémové opravy hneď, ako to finančná situácia 

dovolí. Pokiaľ ide o havarijný stav, ktorý je aj na obrázku napr. s poklopom, ten určite aj 

prostredníctvom technických služieb budeme opravovať. Robíme to tak všade na sídliskách, 

robíme to aj na cestných úsekoch a prípadne ak dochádza k zlomom alebo problémom, ktoré 

môžu spôsobiť závažné poranenie, takisto aj na chodníkovej časti. Len momentálne, to 

hovorím otvorene, nie sú vytvorené podmienky, ale to nikde na Slovensku na to, aby sa robili 

systémové tak, ako vy ste teraz naznačili pri chodníku, ktorý tvorí celú časť bytového domu, 

aby sa urobila takáto frontálna oprava. Hneď, ako to situácia dovolí, budeme sa venovať 

takýmto systematickým oprávam.  

 

Na vedomie: 

- odd. výstavby a majetku 

- Technické služby mesta Trebišov 


